
 
 

 

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde  

Torsdag den 25. april, kl. 18.00 – ca. 20.30 

Personalerummet på Borupgårdskolen 

 

 

Deltagere  Afbud 

Formand Birgit Mørup (BO)  

Næstformand Jesper Hersbro (RØ)  

Forældrerepræsentanter Nikolaj Hvingtoft 

Hansen (BO) 

 

 Morten Grauballe (RØ)  

 Martin Damhus (SN) x 

 Malene Frost (D-

klasser) 

x 

 Pernille Robertson 

(SN) 

x 

 Mette Starch Truelsen 

(BO) 

 

 Vakant (L-klasser)  

Medarbejderrepræsentant Marketta Noomi 

Louise Sanders 

 

 Kristian Tougaard 

Olesen 

 

 Mette Ekelund   

Suppleant Jesper Petersen 

(suppl.) 

 

Elevrepræsentanter BO: Freja og Bertram  

 SN: Vilfred  x 

 RØ: William   

 (LØV/D-klasser)   

Eksterne repræsentanter Frank S. Jensen x 

 Vakant  

Politisk repræsentant Lisbeth Læssøe 

(observatørstatus) 

x 

Sekretariat (ledelse) Tanja Steffe Nøhr 

(skoleleder) 

 

 Dorte Lendal 

(souschef + SN)  

 

 

Der serveres aftensmad og vand til mødet. 

 

1. Kl. 18.00 – 18.05: Godkendelse dagsorden  

Punktet ferie uden for skolens ferie er rykket til et senere 

møde, da kommunens nye retningslinjer endnu ikke er 

færdigbehandlede.  

Redegørelse for spisefrikvarter eftersendes. Tidligere udkast 

til princip for skole/hjem er sendt sammen med tidligere 

referater.  

 

2. Kl. 18.05 – 18.35: Beslutning om mål for arbejdet med 

digital dannelse  



 
 

 

 

På sidste skolebestyrelsesmøde besluttede skolebestyrelsen, 

at: 

 

1) Opsætte mål for arbejdet med digital dannelse 

2) Synliggøre de indsatser, der allerede er i gang eller som 

sættes i gang fremadrettet. 

 

Formand og sekretariat beder skolebestyrelsen om at tage 

stilling til følgende: 

 

a) Digital dannelse indskrives i mobbepolitik, ordensregler og 

princip for samarbejdet mellem skole og hjem 

b) Skolebestyrelsen udarbejder et princip for skoledagens 

struktur, hvori elevernes mulighed for at fordybe sig i 

læreprocesser sikres 

c) Beslutning om fast punkt på forældremøder 

d) Opbakning til brev fra formanden til forældrene på skolen 

  

Referat:  

a) Forslaget godkendes. Sekretariatet kommer med udkast til 

at det indskrives i mobbepolitik, ordensregler og princip for 

samarbejdet mellem skole og hjem. 

 b) Princippet for skoledagens struktur er et princip der 

  dækker bredere end digital dannelse. Men det er en af 

  måderne hvor vi også sætter fokus på digital dannelse. 

  Princippet behandles til efteråret. 

2019.   

 c)  A-MED har foreslået at der tales om digital dannelse en 

 gang pr. fase (indskoling, mellemtrin, udskoling). 

Skolebestyrelsen er tilfredse med dette.    

 d) Brevet afsendes med formanden som afsender.  

Forslag til forbedringer:  

- Brevet er langt. 

- Det skal fremhæves at det er skolens ledelse og 

medarbejdere i A-MED, der har besluttet retningslinjer. 

- Highlight: Mobiltelefoner – låses inde 

- Forældremøder – en gang pr. fase 

- Sproget skal modtagerrettes og gøres mere enkelt. 

- Sociale medier er meget snævert, det skal være  

  bredere eks. mails, spil mm.  

 

Formanden retter til og sender ud.  

 

3. Kl. 18.35 – 19:05: Beslutning princip for samarbejde 

mellem skole og hjem  

Punktet har været behandlet sidst den 15. januar. Bilag med 

tidligere og nyt forslag er sendt ud med dagsorden.  

 

Skolebestyrelsen kvalificerer det nye udkast.  

 

 

 



 
 

 

 

 

Referat:  

Der blev arbejdet i grupper om princippet – begge grupper 

kom med skriftligt tilbagemelding, som sekretariatet arbejder 

videre med. Der præsenteres nyt forslag til næste møde, 

hvor der arbejdes så konkret at princippet godkendes. 

Forslag sendes ud på forhånd.  

 

4. Kl. 19:05 – 19:20: Høring lukkedage i dagtilbud, SFO 

og klub 

Bilag er tidligere sendt ud på mail.  

 

Skolebestyrelsen drøfter udtalelse.  

 

Referat:  

Skolebestyrelsen har ingen kommentarer til det fremsatte 

forslag.  

 

5. Kl. 19:20 –19:35: Orientering om trivselsmåling 

personale 

Skoleledelsen orienterer om personalets trivselsmåling. 

 

Referat:  

Generelt på tværs ses det at:  

- Der er et bedre samarbejde mellem ledere og   

  medarbejdere end tidligere.  

- Medarbejderne er glade for samarbejdet med hinanden.  

- Den arbejdstid der er givet ikke rækker ift. de opgaver der 

løftes.  

- Medarbejdere føler sig i højere grad end tidligere udsat for 

vold og trusler fra borgere.  

 

Medarbejderrepræsentanterne fortalte om de processer, der 

har været ift. hvordan der arbejdes med behandlingen af 

trivselsmålingen.  

Alle steder er trivselsmålingen gennemgået og der er fra 

medarbejdergruppen givet input til AMG/TRIO, der derefter 

har udarbejdet handleplanspunkter som er godkendt i 

medarbejdergruppen – og er de fokuspunkter der arbejdes 

kontinuerligt med fremadrettet.  

 

6. Kl. 19:35 – 19:50: Timeplan idrætsklasser 

På sidste møde vedtog skolebestyrelsen timeplanen for alle 

klasser med undtagelsen af idrætsklasserne. Skoleledelsen er 

nu klar med et oplæg for idrætsklasserne også. 

 

Referat:  

Idrætsklasserne kommer til at have Håndværk og Design 

som intensive forløb over to uger. På den måde lever 

tilbuddet op til de givne regler i lovgivningen, og bliver 

samtidigt attraktivt og inspirerende for eleverne, der kan få 

mulighed for at arbejde i dybden og komme ud af huset.  



 
 

 

 

Disciplintræningen er det andet valgfag (jf. forløbspakkerne 

for resten af udskolingen).   

Skolebestyrelsen godkender timeplanen.  

 

7. 19.50 – 20.00: Orientering om ansøgning om 

dispensation i forbindelse med klassesammenlægning 

For at holde skolens økonomi i balance og fastholde gode 

læringsmiljøer for eleverne holder ledelsen løbende øje med 

klassernes elevtal. Skolens ledelse søger Børne- og 

Uddannelsesudvalget om dispensation i den forbindelse.  

 

Skolebestyrelsen orienteres om specifikke klasser på mødet. 

 

Referat:  

Der er sket positive ændringer i elevtallet siden 

mødeindkaldelsen. Dermed er den afsendte ansøgning for en 

specifik årgang trukket tilbage.  

Det er en løbende proces, hvor der kigges på antallet af 

elever i klasserne, samt klassernes dynamik hvilket betyder 

at der kan komme klassesammenlægninger fremtidigt.  

Skolebestyrelsen orienteres, evt. på skrift hvis der ikke er et 

møde, der ligger lige op til.  

 

8. Kl. 20.00 – 20.05: Orientering om ændring af 

Familieskolen 

Familieskolen er i dag organiseret under Skolerne i 

Snekkersten. Børne- og Uddannelsesudvalget har besluttet 

at Familieskolen i fremtiden nytænkes sammen med 

Familieværftet, som er forankret i Børne- og 

Ungeforvaltningen. Den endelige beslutning skal træffes i 

Økonomiudvalget og Byrådet.  

 

Skoleledelsen orienterer om betydning for Skolerne i 

Snekkersten.  

 

Referat:  

Både opgave og indtægt flyttes til et andet center, men det 

kommer ikke til at have direkte betydning i hverdagen for 

almenområdet. Men der er medarbejdere, der påvirkes.  

 

9. Kl. 20.05 – 20.15: Evaluering af skolebestyrelsens 

mødeform 

Formanden ønsker en evaluering af mødeformen, antallet af 

møder, processen op til møder m.v. 

 

Referat:  

- Mødemateriale ud i god tid.  

- Der lægges et ekstra møde ind i kommende skoleår. 

- Mere tid til nogle af punkterne.  

- Sekretariatet skal huske at overveje, hvilke informationer 

skolebestyrelsen skal have på forhånd for at kunne træffe 

velbegrundede og velargumenterede beslutninger. 



 
 

 

 

- A-MED skal have drøftet punkterne til 

skolebestyrelsesmødet og der skal redegøres for hvad 

medarbejderne har sagt.  

- Større argumentation for de indstillinger/forslag der 

fremsættes.  

- Man skal være personligt tilstede til møder og kan ikke 

være med pr. telefon og lign.  

- Det er godt med afveksling i møderne, eks. at der 

arbejdes i grupper undervejs.  

- Formand roses af skolebestyrelsen. 

 

10.  Kl. 20.15 – 20.20: Forslag om ekstra 

skolebestyrelsesmøde om skolens data 

Skolebestyrelsen tager stilling til, om der er behov for et 

ekstra skolebestyrelsesmøde, hvor skolebestyrelsen får en 

dybere indsigt i skolens data. 

 

Referat:  

Det ville være et møde med al den data der er om skolen, 

eksempelvis hos undervisningsministeriet, test mm.  

Dette ville klæde skolebestyrelsen på ift. hvad der skal 

prioriteres og få et større kendskab til skolen. 

 

Der er opbakning til forslaget om et ekstra temamøde. Det 

bliver et kick of til skolebestyrelsens arbejde næste år. Det 

skal ligge om aftenen.  

 

11.  Eventuelt 

- Der er kommet et påbud fra Arbejdstilsynet til BO. Det 

går på store følelsesmæssige belastninger.  

- Der er et ønske til mere information om vikarforbruget, 

og hvad baggrunden er.  

- Dorte (DPL og Souschef) skal på barsel, Tanja orienterer 

på et senere tidspunkt om, hvordan det påvirker 

ledelsessituationen.   

- Skole og Forældre afholder kurser eksempelvis om 

principper for skolebestyrelser, dette husker vi på 

fremover. 

- Skoleårets sidste skolebestyrelsesmøde kan evt. starte 

kl. 17, hvis der er nødvendigt i forhold til dagsordenen. 

 

 

OBS: Der er tilføjet to nye punkter på listen over skolebestyrelsens 

principarbejde. Det er et punkt om miljøpolitik og et ønske om et 

princip for psykisk og fysisk vold. 

 

Næste møde:  

- Drøftelse af elevfravær 

- Beslutning princip for samarbejde mellem skole og hjem 

- Sekretariatet kommer med udkast til at digital dannelse 

indskrives i mobbepolitik, ordensregler og princip for 

samarbejdet mellem skole og hjem 



 
 

 

 

- Vikarforbrug og baggrund (Et kommende 

økonomimøde?) 

 

Datoer for skolebestyrelsesmøder i 2019 

15. januar, 21. marts, 25. april, 21. maj, 19. august, 1. oktober og 

28. november 


